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O B Č A S N Í K  
 

 
 

m ě s t y s e  Š v á b e n i c e  
█ Slovo starosty 

4. ročník   5/2022 

Samozřejmostí je také poděkování všem spolkům působícím v obci, 
včetně aktivních občanů, jež se významným způsobem podílejí na 
kulturním a společenském dění. 

Vážení sousedé, dostává se Vám do rukou poslední Občasník ve 
volebním období 2018-2022. Dovolte mi proto, prosím, tyto čtyři 
roky ve zkratce shrnout. 

V prvé řadě chci poděkovat všem těm, kteří se podíleli na zdárném 
fungování naší obce ve všech oblastech. Poděkování patří 
samozřejmě p. Josefovi Kubíkovi za řízení obce první dva roky 
tohoto volebního období, ale i za jeho práci a péči o obec 
v obdobích předešlých. V průběhu došlo nejen ke změně starosty, 
ale také ke dvěma změnám ve složení zastupitelstva. 
Zastupitelům bych rád poděkoval za jejich aktivní přístup nejen na 
zasedání. Jsem rád, že všechna jednání byla a doufám, že budou 
i nadále, vždy plná debat nad aktuálními problémy, ale i problémy 
budoucími. Každý z názorů slouží nám všem k obohacení diskuse. 
Na většině jednání zastupitelstva bývá minimální účast veřejnosti, 
což je velká škoda. Avšak jsou občané, kteří docházejí pravidelně, 
a ti mohou potvrdit výše napsané.  

 

Poděkování patří také týmu všech zaměstnanců. Zejména oni se 
podílejí na bezproblémovém chodu obce, ať už se jedná o naše 
dvě účetní, o správce technologií anebo o pracovníky údržby, kteří 
“jedou“ pro obec 365 dní v roce. Právě díky nim a nové technice se 
nám podařilo ušetřit spoustu peněz na stavebních zakázkách. 
Velkou část práce si děláme sami bez nutností dodávek od jiných 
dodavatelů. Vážím si úsilí všech, kteří pro obec za toto období 
pracovali, a jsem rád, že tito lidé tvoří zuby soukolí, které se dobře 
točí. Jsem hrdý na to, že naše obec patří k těm, kde se lidé 
zajímají a není jim lhostejný osud dění v obci. Dovolím si tvrdit, že 
nám mohou někteří závidět, jak obec “šlape“.   

 

 

A co se podařilo? Co se za toto období udělalo? Z těch důležitých 
to bylo:  

- Úprava stávající kanalizace a výstavba části nové kanalizace pro 
RD v lokalitě bývalé Kadlecovy vily, kde zbývá k zastavění už jen 
poslední z pěti pozemků.  
- Prodloužení vodovodního řadu a vodovodní přípojka pro fotbalové 
kabiny. 
- Rekonstrukce podlahy v tělocvičně ZŠ, vybudování nového 
sportovního povrchu, včetně obložení stěn, schodiště, osvětlení 
a ozvučení.  
- Nákup komunální techniky a zařízení (traktor Kubota, sekačka 
Kubota, kontejnerové nadstavby a vlečky, štěpkovač, radlice pro 
zimní údržbu apod.), nákup dodávkového vozidla. 
- Prodloužení chodníků v ulici u nové zástavby pro zvýšení 
bezpečnosti školáků. 
- Vybudování odstavného stání u tělocvičny pro zaměstnance 
školy a návštěvníky tělocvičny. 
- Vybudování odstavné plochy pro vozidla před kulturním domem. 
- Osazení nových laviček na fotbalovém hřišti. 
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- S nástupem nového nájemce restaurace muselo dojít také k 
rekonstrukci kuchyně a vnitřních prostor zázemí restaurace 
a zakoupení nového zařízení kuchyně. Předcházela tomu také 
elektroinstalace, stropní podhledy a obklady v kuchyni. 
- Zastřešení dvora za úřadem městyse, vybudování sociálního 
zázemí pro zaměstnance úřadu, zefektivnění příjezdu do areálu 
včetně vybudování odstavné plochy a oplocení. 
- Zřízení letního kina a zakoupení nafukovacího plátna. 
- Z důvodu neutěšeného stavu sociálních zařízení bylo přistoupeno 
k rekonstrukci bytů nad hasičskou zbrojnicí. 
- V loňském a letošním roce byla zrekonstruována obřadní 
místnost a zbylé prostory úřadu městyse. 
- Podél komunikace k fotbalovému hřišti bylo z důvodu zvýšení 
bezpečnosti chodců instalováno solární veřejné osvětlení. 
- Po celém prostoru obce byly přidány další nádoby na separovaný 
odpad, byla vybudována nová hnízda, popřípadě byla stávající 
oddělena dřevěnými stěnami. Nové nádoby na zimní posyp. 
- V různých částech městyse bylo vysazeno 52 vzrostlých stromů, 
také byly některé lokality vyčištěny od náletových dřevin. 
- Nové vstupní schody a rekonstrukce WC v mateřské škole. 
- Oprava sochy sv. Jana Nepomuckého, Sousoší nejsvětější Trojice 
a Kříž na Blatech. 
- Nové molo na rybníku. 
- Nové vlajkové stožáry před budovou Úřadu městyse. 
- Umožnění vybudování optického kabelu. 
- Podařilo se ve spolupráci se spolky a aktivními spoluobčany 
organizovat nespočet hojně navštěvovaných kulturních akcí. 

█ Slovo starosty 

- Nákup objektu mlékárny a zabránění využití objektu ke 
spekulativním účelům. Rekonstrukce přiléhající skladovací budovy. 
- Rekonstrukce střechy na mimoškolní budově včetně výměny 
střešních a vikýřových oken a anténních rozvodů. 
- Výroba a montáž zastřešení pergoly na fotbalovém hřišti. 
- Vybudování obratiště v Zábraní a vytvoření místa pro nádoby na 
separovaný odpad.  
- V lokalitě Zábraní bylo instalováno workoutové hřiště. 
- Nové internetové stránky obce. 
- Byl zaveden systém elektronického rozhlasu formou mobilní 
aplikace, zasílání SMS a emailů. 
- V rámci protipovodňových opatření byl vybudován nový 
bezdrátový rozhlas po celé obci. 
- V kulturním domě došlo k rekonstrukci kuchyně, chodby 
a k instalaci zvukové aparatury a scénického osvětlení.  

A co se nestihlo nebo nepodařilo dokončit? 

- Možná by tato položka mohla být v odstavci, co se povedlo, ale 
zařadil jsem ji zde. Jedná se o projekt kanalizace. Ten máme 
nachystaný komplexně znova. Bohužel se nám nepovedlo 
přesvědčit pár spoluobčanů, aby prodali či 1:1 směnili svůj pozemek 
nutný k výstavbě kanalizace a ČOV. Mrzí nás jejich přístup a také 
v některých případech nulová komunikace, ač byli několikrát 
přizváni na jednání. 
- Nepovedlo se vybudovat místo na opékání či grilování za 
rybníkem. Máme nachystané lavičky, dřevo a kameny na stavbu. 
Podmínkou zahájení výstavby bylo srovnání terénu bagrem, který 
se nepodařilo opakovaně zajistit. 
- Také rybník by mohl být v odstavci, co se povedlo, vždyť rybník 
máme pod svými křídly. Nemá však pána. Po oslovení několika 
skupin zájemců jejich skutečný zájem opadl. Navíc někteří naši 
nezodpovědní spoluobčané vypouštějí do rybníka ryby, co tam 
nepatří. 
- Nevybudoval se spojovací chodník za obratištěm v Zábraní. Také 
snaha o vybudování chodníku pod mlýnem vyšla do prázdna. 
- Bohužel se dále neposunula diskuse kolem bývalého kina. 
- Došlo k přehodnocení plánů na vybudování bytového domu pro 
seniory. Ten by se měl přebudovat z objektu bývalé mlékárny.  

A jak obec hospodařila? 

- Díky dotacím se podařilo obci z různých fondů získat investiční 
a neinvestiční dotace v celkové výši 4,3 milionu korun. 
- Obec disponovala k 31. 10. 2018 částkou 41,3 miliony korun. 
V současné době disponuje 46,6 miliony korun.    

Vážení občané. Pro zdárný chod obce byly složeny dvě kandidátní 
listiny, které jsou dle mého názoru pestré a dovolují si nám všem 
vybrat jedince, kteří budou obec nadále směřovat. Prosím Vás, 
abyste k volbám přišli a rozhodli. Rozhodli podle svého nejlepšího 
svědomí, bez emocí. Tyto volby nejsou o tom, zda vyhraje ta či ona 
politická strana, ale o tom, aby se nám ve Švábenicích dobře žilo.  

 

Něco pro statistiky, co se v obci událo:  

- Ustavující zasedání proběhlo 31. 10. 2018. 
- Zasedání rady proběhlo v rámci volebního období 64x, zasedání 
zastupitelstva proběhlo 21x. 
- Počet obyvatel k 1. 9. 2018 celkem 1020. 
- Počet obyvatel k 31. 8. 2022 celkem 1048. 
- Za období se narodilo 43 dětí, 41 občanů zemřelo. 


